

Title (en)

Lock for door, window or similar.

Title (de)

Sperr-Riegel für die Flügel von Fenstern und Türen od. dgl.

Title (fr)

Verrou pour porte, fenêtre, ou similaire.

Publication

EP 0394649 A2 19901031 (DE)

Application

EP 90104549 A 19900309

Priority

DE 8905238 U 19890425

Abstract (en)

What is described is a safety bolt for the wings of windows, doors or the like, especially a rotary locking device for the wings of turn- and tilt windows and doors, which consists of a spring catch with a relatively small bolt engagement depth predetermined by the spring excursion and of a bolt movable by means of a handle and having an engagement depth exceeding the bolt engagement depth of the spring catch. An essential feature is that only the push bolt 7 manually displaceable, by means of attached operating handle, between its release position and its bolt engagement position can be blocked in its bolt engagement position against disengagement, whereas the spring catch, although it can be brought into its release position counter to the return force of the spring by means of an operating handle 10, nevertheless subsequently returns resiliently again into its initial position, in which it can interact automatically with the bolt loop assigned to it. The handle 10 of the push bolt 7 carries a rotary knob 21 projecting into a slot-shaped or groove-shaped recess 23 of the fixed push-bolt guide 6, 11, whilst the slot-shaped or groove-shaped recess 23 of the fixed push-bolt guide 6, 11 has a widening 24 at least at its end assigned to the maximum bolt engagement depth of the push bolt 7. Only within this widening 24 can the rotary knob 21 be adjusted transversely into a blocking position. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Sperr-Riegel für die Flügel von Fenstern, Türen od. dgl., insbesondere eine Drehsperrre für die Flügel von Drehkipfenstern und -türen, beschrieben, der bzw. die aus einem Federschnäpper mit einer durch den Federweg vorgegebenen, relativ geringen Riegel-Eingriffstiefe und aus einem durch eine Handhabe bewegbaren Reigel mit einer die Riegel-Eingriffstiefe des Federschnäppers überschreitenden Eingriffsteife besteht. Es ist dabei wesentlich, daß nur der durch eine angebaute Bedienungshandhabe zwischen seiner Freigabestellung und seiner Riegel-Eingriffsstellung manuell verlagerbare Schubriegel 7 in seiner Reigel-Eingriffsstellung gegen Ausrücken blockierbar ist, während der Federschnäpper sich zwar durch eine Bedienungshandhabe 10 entgegen der Rückstellkraft der Feder in seine Freigabestellung bringen läßt, anschließend jedoch federchlüssig wieder in seine Ausgangsstellung zurückkehrt, in der er selbsttätig mit der ihm zugeordneten Riegelschlaufe zusammenwirken kann. Die Handhabe 10 des Schubriegels 7 trägt einen in einen schlitz- oder nutförmige Ausnehmung 23 der ortsfesten Schubriegelführung 6, 11 hineinragenden Drehknebel 21, während die schlitz- oder nutförmige Ausnehmung 23 der ortsfesten Schubriegelführung 6, 11 wenigstens an ihrem der maximalen Riegel-Eingriffsteife des Schubriegels 7 zugeordneten Ende eine Erweiterung 24 aufweist. Lediglich innerhalb dieser Erweiterung 24 ist der Drehknebel 21 in eine Blockierstellung querverstellbar.

IPC 1-7

E05C 1/04; E05C 1/10

IPC 8 full level

E05C 1/10 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05C 1/10 (2013.01)

Cited by

US5879582A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0394649 A2 19901031; EP 0394649 A3 19910814; EP 0394649 B1 19930707; AT E91320 T1 19930715; DE 59001900 D1 19930812; DE 8905238 U1 19890615; ES 2043147 T3 19931216

DOCDB simple family (application)

EP 90104549 A 19900309; AT 90104549 T 19900309; DE 59001900 T 19900309; DE 8905238 U 19890425; ES 90104549 T 19900309